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„Skarga na czynność komornika” 
Postępowanie egzekucyjne prowadzone jest przez  komornika  sądowego, 

jednak czasem strona, wobec której toczy się to postępowanie nie zgadza się 

z     czynnościami     podejmowanymi  przez  samego komornika  sadowego  albo 

z jego bezczynnością. 

Powodem do złożenia skargimogą być zarówno podjęte przez komornika 

działania      jak      i zaniechanie      przez      niego      podjęcia      działań      które 

w naszejuczestnika  postępowaniapowinien  podjąć,  zgodnie  z jego 

ustawowymi obowiązkami. 

Należy pamiętać iż, skargę może złożyć jedynie osoba, której prawa zostały 

przez czynności  lub  zaniechanie  komornika  naruszone  bądź 

zagrożonedłużnik, wierzyciel jak i  inna  osoba  której  prawa  zostały 

zagrożone). 

Nie na każde działanie czy zaniechanie podjęcia działań przez komornika 

przysługuje skarga, nie przysługuje ona  na  przykład  na  zarządzenie 

komornika    o    wezwaniu     do     usunięcia braków pisma,  czy  zawiadomienie 

o terminie czynności 

Skargę wnosi się w terminie tygodniowym od dnia dokonania 

czynnościgdy strona lub osoba, której prawo  zostało  przez  czynność 

komornika   naruszone   bądź    zagrożone,  była  przy  czynności  obecna  lub 

była o jej terminie zawiadomiona; w innych przypadkach - od dnia 

zawiadomienia o dokonaniu czynności strony lub osoby, której prawo zostało 

przez czynność komornika naruszone bądź zagrożone, a w  braku 

zawiadomienia - od dnia powzięcia wiadomości przez skarżącego o dokonanej 

czynności. 

Identyczny jest termin za złożenie skargi na zaniechanie przez komornika 

dokonania czynności - wnosi się ją również w terminie tygodniowym od dnia, 

w którym skarżący dowiedział się, że czynność miała być dokonana. 

 
Skarga może  być wniesiona na urzędowym formularzu.  Taki formularz skargi 

na czynności komornika przygotowany przez Ministerstwo Sprawiedliwości 

można   znaleźć   na   stronie   ministerstwa.     Można go wydrukować,  wypełnić 

i złożyć lub wysłać w postępowaniu 



Skargę na czynności komornika wnosi się do sądu  rejonowego 

właściwego ze względu na siedzibę kancelarii komornika, za pośrednictwem 

tego komornika, którego skarga dotyczy – oznacza  to,  iż  w  nagłówku 

pismajako adresata wskazuje się   sąd rejonowy  przy  którym  działa komornik, 

a dodatkowo wskazuje się, iż pismo wnosimy za pośrednictwem danego 

komornika i to właśnie do komornika je wysyłamy lub zanosimy. 

Od skargi należna jest opłata sądowa, jest to stała opłata w kwocie 50 zł.Do 

skargi można złożyć dodatkowy wniosek - o zwolnienie z opłaty, na ogólnych 

zasadach zwolnienia od kosztów sądowych. 

W skardze może podnieść różne dopuszczalne zarzuty, może to być 

przykładowo zarzut: 

1. bezprawnie zajętego mienia, które jest wyłączone z  zajęcia,  np. 

alimentów należnych dzieciom,  czy przekroczenia granic kwot wolnych 

od zajęcia, 

2. stosowania groźby lub naruszania nietykalności cielesnej przez 

komornika podczas dokonywania przez niego działań. 

3. bezzasadności egzekucji  –  gdy  np.  osoba,  która  została  objęta 

egzekucją została błędnie uznana za dłużnika,  gdyż  jest  jedynie 

zbieżność jej imienia i nazwiska z dłużnikiem, 

Skarżący w skardze określa charakter naruszenia, jakiego dopuścił się 

komornik – może to być dana czynność, lub zaniechanie koniecznej 

czynności, jaka leżała w jego obowiązkach, powinien również wskazać, w jaki 

sposób komornik powinien naprawić wyrządzone szkody i poprawnie 

wykonać należne czynności. 

W skardze można być zawarte żądanie: 

 uchylenia zaskarżonych czynności, 

 zmiany zaskarżonej czynności 

 nakazania dokonania czynności. 

Do skargi należy załączyć dokumenty będące dowodem na przytoczone 

przez nas w skardze zarzuty, okoliczności, np. wyciąg z rachunku bankowego 

potwierdzający zajęcie kwot wyższych niż dozwolone prawem. 

W związku ze składaniem skargi za pośrednictwem komornika,  to  on 

jako pierwszy zapoznaje się ze skargą. Może on w terminie 3 dni od dnia 

otrzymania skargi sporządza uzasadnienie zaskarżonej  czynności,  albo 

przyczyn jej zaniechania i przekazuje je wraz ze skargą i aktami sprawy do 

właściwego sądu. 

Komornik     może   również   w   tym   terminie skargę    w    całości    uwzględnić 

i wówczas nie przekazuje jej do sądu tylko zmienia tę zaskarżona czynność. 



Ponadto, o uwzględnieniu skargi komornik zawiadamia skarżącego oraz 

zainteresowanych, których uwzględnienie skargi dotyczy. 

Jeżeli natomiast komornik skargi nie uwzględni i przekaże ja do sadu to sąd 

rozpoznaje  skargę   w   terminie   tygodniowym od dnia jej wpływu do sądu, 

a  gdy  skarga  zawiera  braki  formalne,    które    podlegają      uzupełnieniu, 

w terminie tygodniowym od dnia jej uzupełnienia. 

Ważne jest, aby pamiętać, iż wniesienie skargi nie wstrzymuje 

postępowania egzekucyjnego ani wykonania zaskarżonej czynności, chyba że 

sąd zawiesi postępowanie lub wstrzyma dokonanie czynności. Zatem 

wnosząc skargę pamiętajmy, iż jeżeli chcemy doprowadzić do wstrzymania 

postepowania egzekucyjnego lub wykonania zaskarżonej czynności to warto 

zawrzeć w skardze wniosek o zawieszenie postępowania lub wstrzymanie 

dokonaniadanej czynności. 

Jakie mogą być rozstrzygnięcia sądu? 

- oddalenieskargi jeśli sad uzna że nie jest ona zasadna, 

- uwzględnienie skargi, 

- odrzucenie skargize względu na wniesienie jej po upływie przepisanego 

terminu, nieopłacanie, nieuzupełnienie pomimo wezwania do uzupełnienia 

braków lub gdy skarga jest z innych przyczyn niedopuszczalna. 

W przypadku problemów prawnych, potrzeby pomocy zapraszamy do 

korzystania z punktów nieodpłatnej pomocy prawnej i nieodpłatnego 

poradnictwa obywatelskiego. 

Na stronie Ministerstwa Sprawiedliwości znajduje się wykaz wszystkich 

dostępnych w Polsce punktów tej pomocy. 

https://darmowapomocprawna.ms.gov.pl/
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